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•

Re: Gary Wayne Sutton v. Ricky Bell (Case 3:06-cv-00388)

Dear Ms. Bales:

MARIE GWYN
1:Itizeuxort

Enclosed are copies of records within the TBIfs possession that are responsive to

Magistrate Shirley's order of April 24, 2008. The file that the order describes as "T
131 file

ME-95-716" is not d'TBI file, and because we do not have such a file, it,la not bein
g

produced.

We have enclosed recordS from the following TBI files:

1. 12A(0)-343
2, 13D(0) 64
3. 80E-10
4. 82A-306-NA
5. 82B-49-CI

Please let me know if you have any questions about this matter. You
 can contact me

directly at (615) 744-4208.

Sincerely,

J anne Broadwell
General Coundel

Enclosure

cc: Jennifer L. Smith
Associate Deputy Attorney Gen

INIEMNIAIIONAILYACLIthDEEED SIN S 1994
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Attachment G

not routinely subm
it specimens from "

private autopsies" to 
the

TBX Crime Labora
tory. Dr. Blake cited three

 instances- in which

he submitted specim
ens to the TBX Crime 

Laboratory which were

not routine Medical
 Examiner cases.

Rufus Isom was a k
nown cocaine user, . H

e was .a patient at th
e

Morristown HoSpital. 
He told his nurse a

nd his family that

someone came into his
 room and put cocaine in h

is I.V. bag.

Isom died appro
ximately twenty-four h

ours after the 1.V. ba
g

incident of meningi
tis. His family retrieved

 the. I.V. bag and

kept it in a refr
igerator for approxima

tely two or three years.

The family5s lawyere.brought.the
-I,Ve bag.to Dr. Blake

 and wanted

it tented for cocai
ne. Dr. Blake brought t

he I.V. bag to the

TBI Crime Laborato
ry for testing. The TBI Laboratory 

reported

the specimen was ne
gative for cocaine, b

ut positive for Demerol.

Be could not expl
ain.how Demerol got in 

the X.V. )ag.

Tim Orlizell was on
 federal probation.

 A periodic random drug

test showed that he 
vas positive for meta

bolites of cocaine.

When the results we
re challenged, Dr.*Bla

ke obtained permisSion

from, then TSI Dire
ctor John Carney and A

seietant Director Darby

to submit a specimen 
to the TBI Crime Labor

atory for testing, ae

is noted on the 
submittal forM. Though tests for cocain

e and

metabolites were re
quested, lack of the. 

proper equipment pre-

vented testing for met
abolites. This fact was not commu

nicated

to Dr. Blake, which
 resulted in au erro

neous report being pre-

sented to the court
. The laboratory later a

cquired the equip

meat necessary to perf
orm the testing for me

tabolites.

Tucker Williams die
d suddenly after ingest

ing a common headache

powder_ Dr. Blake submitted a s
pecimen of the.powder 

to the TBI

,Crime Laboratory, 
Several weeks later, he

 learned' the specimen

was positive for cyan
ide. It wan determined tha

t the death was

a suicide disguised 
as product tampering.

 TBX conducted an

investigation concerni
ng this incident.

These are the only 
cases in yhich he ha

s made subMittale of

private case specimens 
to the TB' Crime Labo

ratory, Hip reason

for doing so was t
o.maintain the integri

ty and the.reliability

of the evidence. He .said it was .not done
 to save money.

(Refer to Serial 35)

Dr. Gretel Harlaa i
s still employed as 

a pathologist by the

Davidson County Medical
 Examiner's Office.

Dr. Charles Harlan wa
s officially suspended

 without pay as an

Assistant Davidson County
 Medical Examiner effec

tive January 12,

1994. He .was suspended for
 not following office poli

cy pertain-

ing to' the use bf a Me
tro facility for privat

e purpopeo and for

falsifying a death cer
tificate., They discove

red that Dr. Harlan

The investigative rec
ords of the Tennessee Bur

eau -of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504), Unlawful

disclosure, of this information is e'miedeM
eanor (TCA 40-32-101

and TCA 39-11-114).

Page 12 Xe1lez 80V-10 Vol.: 2 Sarialf 45 '
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TENNESSEE BUREAU OE' IN
VESTIGATION

REPORTED: . RECEIVED: 01/14/94 TRANSCRIBE0s 
01/15/94

Tat TBI iils Bor-lo

Mom  SA G..Richard Wrigh
t

SUBJECT: Interview - Oral - Dr.
 Julia Goodin,

Davidson County Medica
l Examiner

REEERENOEt TBI Administrative Mat
ters - All Others

0S)0 STATE OE TENNES
SEE MEDICAL EXWINERS

Oa January 13, 1994
, Dr. Julia Goodin, 

DavidSon County Medical

Examiner, was intervie
wed at the Davidson 

County Medical Examin-

er's Office, Nashvil
le, Tennessee. After proper identificatio

n

and explanation for 
the purpose of this in

terview, she voluntar-

ily provided the fo
llowing information

SA Joanne Schuler w
as present and parti

cipated in this.inter-

view.

Da November 1993, w
hen she took over the 

Davidson County Medical

Examiner's Office, sh
e issued a memorandum 

prohibiting the con-

ducting of private a
utopsies. The reasons for the proh

ibition

were because of a bac
klog of autopsy cas

es. They were behind

approximately 150 autop
sy reports. Private autopsies were t

ak-

ing too much time aw
ay from routine dutie

s:.

See attached copy of 
memorandum from Dr. G

oodin to staff dated

November 1, 1993.

According to instruct
ions that she received

 from Mayor Bredesen

and the Metro'Legal
 Department, D. Harla

n was supposed to work

under her direction.

Dr. Harlan has viola
ted internal rules, She has been told by a

source that Dr. Harla
n has recently perfor

med private autopsies

without her permissio
n.

Dr. Harlan was offic
ially suspended withou

t pay as.an Assistant

Davidson County Medica
l Examiner effective J

anuary 12, 1994. He

Was suspended for no
t following office po

licy pertaining to. the

use Of a Metro facili
ty for private purpos

es and for falsifying

a death certificate.

The investigative rec
ords of the Tennessee Bu

reau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

dioclosure of this information is a misde
meanor (TCA 40-32-101

and TCA 39-11-114).

Pace 1 File: 80E-10 Vol.: 1 Serial: 30

as

0
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Dr, Goodin state
d that she does not

 think Dr. Harlan sh
ould be

Able to do any aut
opsies whatsoever.

On Monday, January
 10, 1994, she foun

d organs from anothe
r pri-

vate autopsy which 
had been conducted o

ver the weekend, possi
bly

Sunday, in the 
waste disposal contain

er at the medical ex
amin-

er's Office.

Additionally, in Dece
mber, Dr. Harlan pe

rformed a private aut
op-

sy on a female na
med ' at a local funeral 

hone. MoGruder

had bed.. seen at
 the Davidson Coun

ty Medical Examiner's
 Office

for an externa
l examination. No autopsy v6-6 perf

ormed. Ton-

cology specimens we
re taken from the bo

dy as standard procedu
re. .

Theee specimens w
ere taken to the TBI

 Crime Laboratory for
 anal.-

ysis. The body went to th
e funeral home. Dr. Harlan performed

an autopsy on th
e body at the funera

l home. Dr. Harlan did not

charge for this au
topsy.

They discovered tha
t Dr. Harlan had mar

ked on the death certi
fi-

cate that no autop
sy was performed. 

When confronted with
 this

information, Dr. Har
lan changed .the nota

tion and filed an affi
-

davit saying that it
 wae a clerical erro

r. •

As of the time o
f this interview, D

r. Gretel. Harlan had no
t

remigaed.

January 12, 1994, 
was the last day fo

r Roberta Rosser, se
cre-

tary. She was disaharged
 from her Metro du

ties. She can still

perform her State 
duties under supervi

sion of. someone fro
m the

medical examiner's
 office. The State is reviewin

g what to do

concerning her con
tract.

After a meeting w
ith auditors, it is

 Dr. Goodinle opinion that

their office should
 not be doing priva

te autopsies, because 
'of

the use of gover
nment services and 

Metro facilities. Metro

government was not
 receiving any mone

y from the private au
top-

oies. The pathologists we
re billing private

ly and were .not

turning any portion 
of the money over to

 Metro government;

Dr. Harlan told 
her that When he was

 hired, he was told
 it was

alright to condu
ct private autopeiee:

 It was .part of. the deal,

He said that he .
had been doiag.it si

nce he came there and t
hat.

it was alright.

Dr. Goodin added th
at it vas standard a

ad,customary practice for

pathologists to perfo
rm both forensic ,and 

private autopsies.

During the fall, Dr
. Goodin issued a mem

orandum tp out of'coun
ty

medical examiners
 that unless the cas

e involved a homicide or a

SIDS death or a pris
on death, for them n

ot to automatically send

the body to their f
acility unless they

 contacted their office

The investigative 
records of the TenneS

eee•Bureau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful,.

disclosure Of this information is a misd
emeanor (TCA 40-32-10i.

and TCA. 39-11-114).

'Pares 7 Wilp. ADV-.10 
Vol.! 1 Serial: 30

0)
dO
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PUN SUNDQUIST
comma

TES BUREAU OF :12migarctiartor
1148 roster Avenue

. Nashville. Teratessft 37210-4408
615-741-0430

PAL 615441-4788
TDD 61S441-0430

July 3, 19g5

LARRY WALLACE
nmeeroa

CoMmieskrier Fred's Wadley
Tennessee Department of Health
Tennessee Tower, 9th Floor
3112 Eighth Avenue North
Nashville, Tennessee 37247-0101

bear Commissioner Wadley,

have beerrrneda aware of a very disappointing situatio
n concerning

the conduct of the States Chief Medical Examiner, Dr. Char
les Florian. On

two separate oormalorrs at TIN Crime Laboratory in Denison, Tennessee,

Dr. Harlan exhibited bizarre behavior and made commen
ts In front of Bureau

personnel which were offensive o(nd uncalled for. I have.
anciosed

memorandums of two (2) separate Incidents,. as well as the recomme
ndation

of the Laboratory Director, Mr. VV em Darby, ill, forycur review
.

I bring the matter to your attention because I believe his a
ctions to be,

not only unprofessional, but unbecoming for the atate's Chi
ef Medical

ExaMiner. in addition, his actions have had an adverse I
mpact on the

employees of the Bureau's Fthensios Division'. So much so that
 I have a

female ordPfetifee Who has requested ngt to be presort when Dr. Harla
n

submit% evidence tin the lab.

While it Is the responsibility of the Tat to process forensic evidence f
or

the State's Medical Examiners in *arise where the cause of de
ath Is not

known, I do not have to allow my employees to be subjected to t
he

irresponsible and unprofessional eruct exhibited by-Dr. H
arlan.

Therefore, it is my decision that, from this date forward, D
r. Harlan will

not be allowed to enter the TBI Crime Liabotatory. Evidence t
o be submitted

by him will be handled at the lobby pass through window, or Dr:
 Rattan may

sand one of his assistants to the lab with the evidence In cases
 which are to

be proceased. These assistants will be allowed fall acc
ess to the evidence

receiving area..

lila State of Tennessee Es on equal opportunity. equal access. gain-native sotto'; employe
r.'

TO'd trS8917011 01 WOMJ WUT0140 erasT-0e-Nmr

(

P. 232



Attachment G

•••51".
•

DON SUNDVIST
GovueoaR

).E 14 0 .11 !I_  AT 14

MINES= =MU umw-611GATION
r01111NSIO 6SftteretS CRThriS IABORATORY
8021 Ltbazon Wad. hist MMus Sot 140170

Doncl&on. l'tt:trmsste 87214
(616) 741-4476

FAX (6151 741-4787
UV 615-741,0430 LaareeVAACE

JON 2 01995 '"c'z'"

LE-G4

Larry Wallace, Director

William J. Darby, Assistant Director

June 20, 1995

charles merlon., )f,D., Tennessee Chief Medical 
Reamifter

I have attached two memoranda from Tennessee Bureau of

Investigation Evidence Techeiclans employed, at the Naehville

Crime Laboratory relative to the cendiect of Dr. Char lee Harlan

when he was in the Nashville Crime Laborat
ory submitting biolog-

ical evidence for toxicological analyses. 
As can be seen front

the memoranda, I feel Dr. Harlan'e conduct and conversation is

extremely unprofessional and I do not feel 
employees have to

be sebjected to conversations of this type. 
One of the Evidence

Technicians has requested she he allowed to leave the Evidence

Receiving area until Dr. Harlan leaves the
 betiding.

As you are aware, the evidence Receiving area can become

extremely busy with many law anforeement personnel submitting

and/or picking up evidence. 'if TB evidence receiving personnel

are allowed to leave their workstation when Dr. Charles Harlan

is submitting evidence, a significant 
bottleneck and backlog of

these evidence receiving taeks will occur.,

It is my recotmeadation that Dr. Charles Harlan not be

allowed to enter the Nashville Crime Laborator
y. He can submet

evidence to the Laboratory through a package drawer located in

the outer lobby of the Laboratory. I totally agree with the

Evidence Technicians that Dr. Merlan's conduct 
and conversation

in the presence of TEX personnel is unprofeseional and should

not be tolerated,

WJD/gem

Attachment

'

.•

'The stare of Tennessee is art equal opporturaty. equal access. afilrmo.zlue action employer.'

CIL Mad Wa70:2.0
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NED MCWHERritit

11WMUOR

MMINF.SSES UMW' OF DititS
TIGATION

FORMIC! URVICES--GAIME LASOV
ATORY

3021 tebAntm PA, PO 13cuc 140170
pondSon.111 37214
(815) 741-4416

03151 741.4787Fax

MS6-121-0-2.-A-WZ

TO: William J. Darby, /II, A
ssistant Director

"01
Gwen Beards and Mildred. Krise

DAM February 14, 1994

SUBJZOT: fr. Charles Harlan

UWITIVIALLAg3

MUCTOR

On February 9, 1994 a
t 3.35 p.m., Dr. Charles H

arlan and Stan

Carney were at the TBI Crim
e Laboratory. They were submitting

gantlets groin autopsies that
 Dr. Varian had performed

- Upon

entering the laboratory, Dr
. Harlan Was acting stran

gely; he was

extremely loud and WAS Wingin
g his arms and saying ho

w wonder-

Ail he was. He returned to his vehicle,
 he had tergotten hair

Samples. When he returned to the b
uilding, ha has his hand 

over

his head acting as it' ha
 was dancing.

While Dr. Harlan was lathe
 evidence Receiving Area,

 he received

a phone call on his mobile 
phone. His call was lost. When the

call came through again he 
gave the person the lab

oratory phone

numbers They returned the call throug
h the laboratory phon

e

system. (He told Mr. Carney it was a woman lawyer from

Znoxville.)

The caller was questioning
 tr. Harlan about some of 

the Medical

SxaMiners in the state. It seemed from the conversa
tion that a

second autopsy was required o
n a person, and she was q

uestioning

who.to use.

Then tho caller asked about Dr
. Slake and Dr. McCormi

ck, Dr.

Harlan was Very critical of th
e two men. Va at one point said

that Dr. C. Slake was retiri
ng and he was trying to tak

e over

counties. He also said that D. William McCo
rmick was try-

ing to take his job, and said he 
didn't have anything good to

say about that.

During the conversation he also me
ntioned that he had trained

Dr. 8edigo and Dr. Frank King, He said that Dr. Pedigo was go
od

when he stayed Way from the drink
 and drugs. Then he said that

Dr. King didn't have the experienc
e and that he was a nice and

very sweet, sweet, sweet can if s
he got his drift. He also

SO '4 VS84t*P
Weld wU26 s Le OM T-OZ-Ntif
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mentioned Dr. Julia Goodin, saying she 
had gone power crazy and

that he -would have her job in two weeks. He mentioned Dr.

Fransioo And other Medical Examiners, 
basically saying not to

use them. He stated that himself, Grate/ H
arlan (his wife), and

another medical examiner out of Memphis (
don't recall his name)

were the only ones he considered 
creditable to use. This phone

conversation lasted about thirty (30} mi
nutes. This conversa-

tion was loud enough for anyone in the 
evidence area or hallway

to hear.

While Mr. Carney was submitting the sample
s, Dr. Harlan was

standing behind him, with his arms around Mr. Carney's waist,

leaning around Mr. Carney's shoulders talking
 to him,

Dr. Harlan would not submit the bullets
 from the GlarkaNtilla

Taco Bell cese, he stated to Mr. Carney that they were not

ready, although he had them with hin.

G$/mK/gis

90'd K8917117 WOCtd MVO:Le 006T-0E-Nlef
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BON SUNDQUIST
clovmoR

tte

=MIME- BUREAU Or IrMSTIGATIorf

Font= SERVICES CRIME LABORATORY

302114:Anon Road., Post OM= Box 140170

Donelson. 7'4:$111os-ea 37214
tins) 741-4474

FA) (618) 7414751
'AD 615-741-0430

June 15, 1995

)ORANDUM

TO% WILLIAM Z. DARBY, III

FROM: IZSBY HUMANea,1*

LmtlaWalACE
DImmmr4

On. May 311 1995, Dr. Charles 
Harlen arrived at the evidence

receiving area to submit specimens
 from autopsies. I made sure

hie items were properly packaged 
and placed them in the hood.

As I walked back to where Dr. 
Harlan wa$ sitting, claytan Th

omas

and Todd Spearman from Smyrna Po
lice Department entered the

room- X had talked previously with 
Clayton Thomas and had his

evidence ready to return. I remembered Dr. Harlan had a ra
pe

kit submitted in conjuaction w
ith autopsy evidence and 

returned

the kit to him asking that he 
sign his name by the X. He asked,

Hyhat am I oUppose to do with it 
He Vas laughing and acting

immature atd childish. As he signed his name ha slowly 
spelled

it aloud and the officers were 
amused. Clayton Thomaseenly asked

a few questions but Todd Spearma
n was really encoaraging Dr. Har

lan

ego by asking questions. when asked what Dr. Giles vas doi
ng

Dr. Harlan replied "X hear he is 
babysitting." I was signing

in evidence received earlier in 
the day and was really trying

to tune the conversation Out but I 
know what tid-bits were

verbalized and the following is only 
parts of the conversation.

They Were talking about Dr. Giles 
and Dr. Harlan said, "he

serewed dead bodies." "I had to 1
8t a parson go from my oflice

for leaking information to the Wrong 
sources." "Cleland is in

trouble) he really messed up a 
cage." The laughter vas flowing,

and Dr. Harlan was fed by the attenti
on he vas receiving. I only

heard parts of a story he was telli
ng about a young child Whose

parents had teed a 4di1ao" on him 
lqaving bruises and lacerations

.

Alter all was said they finally left.
 1 oan not find enough

words to describe my feelingt. After the statement about Dr.

Giles I was mad and ready to burst in
to tears. ./ think. off' his

statement at least once a d.v since th
e incident. t have waited

on Dr. Harlan maybe five times in the pa
st and his behavior

was not professional but this displ
ay of utter indeaCency,

degrading behavior and the laughten that
 entwinded the whole

conversation was too much for me to bi
ndle.

am requesting that, when Dr. Harlan com
es into the lab that X

have permission to leave the area until he
 has exited the building.

11%

-me State of Tennessee is an. equal opportunity, equal access. affirmorrt•e action employer,-

17S-990t7 1-408 14 0 t2,0 006 T
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DON SDNDOUisT
exlvEruat

July 7, 1996

Lam Wallace, Director
Bureau of Invevtigation

1148 ?barer Avenue
Nashville, TN 37210-4406

Dear Mr. Wallam

gypE.
w 

or TENNVE E
‘INT

E12 
MtESSEE 

AVENUE ORIN

DEPARTMENT OF HEALTh
NAENviLLE, 'TENNESSEE 72474101

11995
Darcaes oFFicE
iN. BUREAU INWSI

MEDIA SyWATUYI coivassomut

I appreciate your letter of July 3, 1995, concerning yo
ur reasons for barring Dr.

Cliadcs Ha IWI from the TB! Crime Laboratory.

As of June 30, 1:995, Dr. Iterlan's contract as State 
Medical Examiner was

terminated. While he will still be doing farenski onto /w
in due to his private

agreements with =nay Middle Tennesseo counties, he is no
 longer emplo3red by

the state to perform any function. The restrictions you place u
pon him, BS a

private forensic pathologist wing your laboratory services_ is e
ntirely a cal for

you to make

However, because he was a contract employee of this depa
rtment, I apologize

for any inappropriate behavior that might have occurred whi
le he was affil.;Ate..d

with us. Please express xny regrets to your employees.

Sincerely,

,Ifeetei
Fredia S. Wadley, MD.
Commissioner

PSWAijr/ SO8

2,0 d 1%56917637 at WORd WM:Le MGT-OE-NUE
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STATE OF TENNESSEE

DEPARTMENT OF LABOR
DIVISION OF OCCUPATIONAL SAFETY AND HEALT

H

GATEWAY PLAZA BUILDING. 3RD FLOOR

710 JAMES ROBERTSON PKWY.

NASHVILLE, TENNESSEE 371430009
PHONE (6101 7414101

June 6, 1995

Dr. Charles Harlan,

Forensic; Pathology Associates

620-B Davidson Street

Nashville, TN

RE: Complaint #76410265

Dear Dr. Harlan:

On 05/23/95, the Division of Occupationa
l Safety and Health (TOSHA) received a corn l

aint concentin

possible health hazards at your worksite at 620
-B Davidson Street, in Nashville., Tenness

ee.le specific

items on the complaint are:

1. Lack of personal protective equipment av
ailable for personnel removing bodies.

2. Bodies released without Identification ta.gs 
as to the !tattles or infecitous nature.

3. Autopsied bodies not placed in leakproof b
ags. Body fluid spills are common.

4. Unsanitary conditions.

5. Dead mice on the floor.

6. Dead deer stored with dead human remai
ns.

We have not determined whether the hazar
ds, as alleged, exist at your workplace a

nd we are not

conducting an inspection at this time. Howev
e4 since allegations of possible violations h

ave been made,

you should investigate the alleged conditions a
nd make any necessary corrections or modificat

ions. Within

30 calendar days of your receipt of this 
letter, please advise us in writing of your findi

ngs and of the

action you have taken to correct any hazards. You sh
ould enclose any supporting documentation o

n the

action you have taken, such as monitoring 
results, new equipment, orders and the like

, as well as

photographs of the corrected condition.

P.239 •
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N

Dr. Charles Harlan
Page 2

Enclosed you will find a copy of the requirements for 1910.1030 Bloodborne Pathogen Standard enforced

by TOSHA.

The complainant has been advised of this preliminary response to the coniplaiht and furnished a copy of

this letter.

This letter is not a citation nor is it a notification of proposed penalty which, according to the Tennessee

Occupational Safety and Health Act T.C.A.c 50-3-101 through 50-3-914 may be issued only after an

;inspection or investigation of the workplace. If we do not receive a response from you within 30 calendar

days indicating that appropriate action has been taken or that no hazard exists and why, an inspection may

be conducted.

In addition, it is our policy to select for inspection a random sample of cases where we have received

letters in which employers have indicated satisfactory corrective action to assure that the employer has

actually taken the action asserted in his/her letter. Filially, any action taken by you in this matter will not

automatically remove your workplace from tile possibility of an unannounced Inspection by duly

authorized representatives of TOSHA in accordance with routine scheduling procedures currently in effect.

You are requested to post a copy of this letter and your response to It where k will be readily accessible

for review by all of your employees.

If you have any questions concerning this matter, please contact our office. Your personal support and

interest in the safety and health of your
employees is appreciated.

Sincerely,

04u/del

Elovitz Cothran
ashville Area Supervisor

Occupational Health Compliance

JAF/DAK

P. 240
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PHIL BREDESEN
GOVERNOR.

April 10, 2008

TB .=Wi4;"&BAII Or INVESTIGATION

901 R.S. Gass Boulevard
7T, t.PR ilislaelvAginessee 37216-2639

(615) 744-4000

Federal Defc,-yrrinige (61. 7 5) 4001 744-4500
ServtAt.)- 

15) 44- 

Er.itr:

Ms. Susanne Bales
Public Defender
Federal Public Defender Services

of Eastern Tennessee, Inc.

' 800 South Gay Street
Suite 2400
Knoxville, TN 37929

Re: Gary Wayne Sutton v. Ricky Bell (Case 3:06-cv-00388)

Dear Ms. Bales:

MARE GWYN
Duasuroxt

Pursuant to the Order by U.S. Magistrate Judge C. Clifford Shirley, J
r., enclosed are

copies of the relevant documents regarding TBI Case Number 5A-760-
NA in the

Investigation of the death of "Baby Murphy":

1) CID-22 CID-23: TBI Report from SA Roy L Copeland;

2) CID-24 — CID-26: TBI Report from SA Roy 1, Copeland;

3) CID-27 — CID-29: TBI Report from SA Roy L Copeland;

4) CID-34: TBI Report from SA Roy L. Copeland; and

5) CID-73 — CID-74: Letter dated July 7, 1995, from District Attorney General
 Torn

P. Thompson, Jr., to Mr, Roy Copeland.

Please contact me if you have any questions.

Sincerely,

nne Broadwell
Genera! Counsel

3Bisgp

cc: Jennifer L Smith
Associate Deputy Attorney General

Enclosure

IN'TERNATIONALLyACCREDTrED SINCE 1994
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TENNESSEE BUREAU OF I
NVESTIGATION

REPORTED: 11/01/95 RECEIVED: 11/16/95 TRANSCRIBED: 02/16/96

TO: TBI File 5A-760-NA

FROM: SA Roy L. Copeland

SUBJECT: Interview - Oral - Dr. 
Charles Harlan

REFERENCE: Death Investigations

(8) 414STOCXWELL,

WM, DOB:
(6) kMURPHYr

W/V, DOB:

(V) aAURPRY, BABY
W/M, DOB:

On September 27, 1995, 
Dr. Charles Harlan was 

briefly interviewed

by this Agent in Lebano
n, Tennessee. Also present during a part o

f

the interview was Stan
 Carney, an assistant

 to Harlan. After

reviewing an interview of
 Harlan conducted by th

is Agent on July

13, 1995, DAG Tommy T
hompson requested that H

arlan be contacted

again to obtain response
s to two other allegati

ons made by Cathy

Roush during a meeting 
on May 26, 1995. Roush had said that Harlan

permitted Stan Carney to a
ctually perform complete aut

opsies. In

addition, Roush had also 
described an incident duri

ng one autopsy

performed by Harlan where
 Harlan's pet dog was al

lowed to roam in

the autopsy area during a
 particularly busy time an

d had allegedly

eaten human organs and/o
r tissues which had been

 removed from a

body. After proper identification
 and explanation of the pu

rpose

for the interview, Harlan voluntarily provided the following

information:

With regards to Carney, 
Harlan said that his assist

ant's usual

duties were to prep bodies 
for autopsy, assist in the proce

ssing of

tissues, and to suture.the 
body upon completion. Harlan also that

if he (Harlan$ was not p
ersonally available to per

form an autopsy,

Carney was permitted to cu
t a body open and eviscerat

e organs, but

only for the purpose of t
aking those organs back to

 Harlan, who

would then do the actual
 examination and determinatio

ns. Harlan

The investigative records of
 the TennesSee Bureau of Invest

i-gation

are confidential by statute
 (TCA 10-7-504). Unlawful. disclosure of

this information is a mi
sdemeanor (TCA 40-32-101) an

d TCA. 39-11-

114).

sage 1 File: 5A-760-NA
•••-••• -2- • III, •

'Vol: 1 Serial: 18

CID - 22



Attachment G

stated that the perfo
rming of such limite

d procedures by assistan
ts

was standard pract
ice in many large-s

cale operations across
 the

country. He also said that he
 felt Carney was a

s qualified to

perform those proce
dures as many docto

rs, due to the more th
an

eight years he has a
ssisted Harlan.

With regards to the 
described incident 

involving the dog, Harla
n

denied the allegation
. He stated he bad no p

ersonal knowledge of

any incident involvi
ng the animal and da

maged organs/tissues.

Harlan stated that 
Roush has contacted 

him since making those

allegations and express
ed a desire to renew 

a professional working

relationship with him,
 but that he'did not 

plan to do so.

At this point, the i
nterview was concluded

.

RLC:rc

cc: DAG Tommy Thompson

The investigative recor
ds of the Tennessee Burea

u of Investi-gation

are confidential by stat
ute (TCA 10-7-504). Unlawful disclosure of

this information is a mis
demeanor (TCA 40-32-10

1) and TCA 34-11-

114).

Page 2 rile: 5A-760-NA Vol: 1 Serial: 18

CID - 23 •

P. 243
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TENNESSEE BUREAU OF I
NVESTIGATION

REPORTED: 08/02/95 REC
EIVED: OS/03/95 TRANSCRIBED:

 09/12/95

TO: . TBI File 5A-760-NA

FROM: SA Roy L. Copeland

SUBJECT: Interview - Oral - Dr. 
Charles Harlan

REFERENCE: Death Investigations

(S )01
W/` -DOB:

W/M - DOB:

(1015"BABY MURPHY"

W/M - DOB:

On July 13, 1995, Dr
. Charles Harlan was i

nterviewed at the

Tennessee Bureau of Investigatio
n Headquarters in Nashvill

e,

Tennessee. DAG Tommy Thompson was 
also present and took part

 in

the interview, the purp
ose of which was to dis

cuss with Harlan

allegations made by Cat
hy Roush during a mee

ting on May 26,

1995. Roush had said that Harl
an told her all evidence 

related

to the BABY MURPHY aut
opsy or review.. The all

egation had been

made known to Harlan by 
DAG Thompson prior to t

his interview.

After proper identificat
ion and explanation of

 the purpose for

the interview, Harlan vo
luntarily provided the

 following infor-

mation:

Harlan said that Rou
sh had occasionally work

ed for him as a

trainee to gain experienc
e. He said that in her actio

ns involv-

ing Henderson, she had
 violated professional 

ethics and confi-

dentiality regarding patients. He stated that she had 
been

reported to her licensing b
oard for Emergency Medica

l. Services

and that she was subje
ct to having her licens

e revoked if she

chose to ever testify co
ncerning her actions. Harlan said that

he has also reported 
the attorney Henderson 

to the Board of

Professional Responsibili
ty and that the Board is

 actively in-

vestigating HendersOn.

Harlan said Roush told him that she and Henderson had met

through a computer on-line service and, after they became

friends, Henderson had as
ked her to spy on Harlan 

and attempt to

find certain evidence in
 Harlan's place of busines

s. Harlan

said Roush told him a wo
man named Stacey Elder 

had been spying

on Harlan on behalf of H
enderson while she was wor

king at the

Medical Examiner's Offic
e as a trainee. Harlan said Roush told

The investigative record
s of the Tennessee Bureau

 of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is a misdemean
or (TOA 40-32-101

and TCA 39-11-114),

0'
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him Elder had been t
rying to find evidence

 on a Yvette Blackmum

case Henderson was in
volved in, according to 

Henderson.

Harlan said that Rous
h told him on May 15,

 the night of the BABY

MURPHY autopsy, that 
Henderson had made the

 request for her to

help him get evidenc
e from Harlan's office

 on the previous,Fri-

day, May 12, 1995. 
Harlan said that he t

hen discussed with

Roush the possibility 
of her wearing a tape 

recorder and meeting

again with Henderson 
to get that request 

on tape. However, he

said that he told her 
he wanted to talk to a

n attorney and the

TBI before attemptin
g to do something of th

at nature. He said

he did talk to his a
ttorney, Dan Warlick, co

ncerning the matter.

In addition, he said 
he also spoke by tel

ephone to TBI Agent

Richard Wright, who adv
ised him that'allegati

ona of wrongdoing

involving attorneys sho
uld be reported to the

 Board of Profes-

sional Responsibility, 
Harlan stated that he t

hen contacted

that Board and was told 
by a Mr. Lance Bracy t

o file a written

complaint that would b
e used to investigate t

he matter. Harlan

said he has since fi
led that complaint and t

hat ,the. Board was

now attempting to get 
Roush's phone number a

nd address. DAG

Thompson advised Harlan 
that Henderson should 

be able-to provide

that information, sinc
e Henderson had mentione

d in the May 26,

1995, meeting that Roush
 had previously performed

 work for him.

Harlan said that the 
Yvette Blackmum case th

at Henderson was

wanting to obtain eviden
ce in pertained to am aut

opsy he had

performed in 1990 while 
employed as the Medical Exa

miner for

Metro Nashville. He stated that his findi
ngs were that a sei-

zure caused a rupture i
n the woman's perineal side

wall, causing

internal bleeding and 
subsequent death. He said the rupture

could not possibly have 
been caused by surgery perfo

rmed on her

some four weeks earlie
r, but that since its ori

gin would most

certainly be an issue, he
 did remove the tissue and

 preserved it

in his personal storage 
space at the Metro morgue, Harlan stat-

ed that the tissue was lat
er lost in the relocation

 that result-

ed when he left that pos
ition, He also said that he no lOnger

has access to the records
 and evidence at that locati

on and that

all saved bottles which 
were supposed to be preserv

ed indefi-

nitely were destroyed by 
the person who was hired t

o replace him

as Medical Examiner. He said photos were take
n of the rupture

and are available and suit
able for examination.

Harlan said that after t
he BABY MURPHY autopsy was

 performed,'

the body was kept in his
 office for a while. It was then sent

to Wilson County, since the
 Sheriff's Department was pl

anning to

provide a burial. • Harlan stated that it was 
returned on the

evening of May 17, 1995, after attorney sack Lowery advised

Harlan earlier that date
 that a second autopsy was

 going to be

requested. Harlan said he explained 
to Lowery that the first

autopsy had been difficul
t to do because of the condi

tion of the

body and that a second wou
ld be almost impossible, 

as the organs

The investigative record
s of the Tennessee Bureau 

of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504), Unlawful

disclosure of this information is a misdemean
or (TCA 40-32-101

and TCA 39-11-114). - nvermw TV DT APP
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had since been incin
erated. Harlan said the body remain

ed in a

freezer from May 17 unti
l May 22, when it was 

transported to

Morristown for Blake's 
examination. Harlan said that Blake

could not possibly have 
conducted an autopsy on t

he remains, but

that the sutures from t
he first autopsy were c

ut by Blake and

that incisions were m
ade at the corners of the baby's mouth

.

Harlan stated that Blake
 mutilated the baby's b

ody.

Harlan said that when h
e talked to Roush on May

 21, 1995, the

autopsy was not complete
d. He said that at that ti

me he was

only in possession of t
he case jacket, the save

'bottle and the

block bottle. Harlan stated that the bl
ock bottle contains the

tissues that are to be s
ent to a histologist for th

e preparation

of paraffin blocks and s
lides. He said the save bottles a

re

retained by him indefinitely
 for backup. He said that his only

concern in providing those
 three items to Blake was t

he preser-

vation of critical eviden
ce.

Harlan stated that since t
hen, the paraffin blocks an

d two sets

of slides have now been pr
epared and secured at his off

ice. He

said they were prepared at 
his expense, but that they ar

e avail-

able for inspection at his 
office by Blake or defense attorn

eys.

He said that if he is rei
mbursed for the associated co

sts, he

Will also provide one ful
l set of slides to Blake or 

the de-

fense. He said the evidence will a
lways be there and will never

be destroyed. He stated that the only conc
ern he ever had was

that Blake might destroy th
e evidence. He also said that the

only statements he ever mad
e to Roush was in reference to

 his

concern for the preservation
 of the evidence.

Harlan said that attorney
 Buck Chambers has contacted hi

s office

in an attempt to arrange 
for a review of the evidenc

e by the

defense. Harlan stated that he has attem
pted to contact Cham-

bers several times since 
to arrange that examination, bu

t has

been unsuccessful.

With regards to the BABY 
MURPHY autopsy, Harlan said the

 baby's

lungs had breathed air. 
In 'addition, the paraffin bloc

ks and

slides returned by the his
tologist provide evidence of a ce

llu-

lose-type 'plant material in 
the lung tissue that would have

 only

been in the soil.'. Harlan stated this indicate
s not only that

the baby was alive after b
irth, but died due to being burie

d

alive.

At this point, the intervie
w was concluded.

RLC/jlw

cc: DAG Tommy Thompson

The investigative records of
 the Tennessee Bureau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is a misdemeanor (
TCA 40-32-101

and TCA- 39-41-1i4) ',
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TENNESSEE BUREAU OF INVESTIGAT
ION

REPORTED: 08/02/95 RECEIVED: 
08/03/95 TRANSCRIBED: 09/12/

95

TO: TBI File 5A-760-NA

FROM: SA Roy L. Copeland

SUBJECT: Meeting - DAG Tommy Thompson,

ADAG Robert Hibbett, Mark H
enderson, Cathy Roush

REFERENCE: Death Investigations

(5)
W/P - DOB:

W/M - DOB:

(V)co "BABY MURPHI
W/M - DOB:

4,401,,ET,

At the request of DAG Tommy 
Thompson, this Agent met with him,

ADAG Robert Hibbett, and Cath
y Roush on May 26, 1995, at the

office of Attorney Mark Hender
son in Hendersonville, Tennessee,

telephone number (615) 824-1847. Ms. Roush provided (615)

833-8592 and (615) 373-0808 a
s her home and work numbers, re-

spectively. Mr. Henderson was also present
 and acted as counsel

for Ms. Roush during the me
eting. According to DAG Thompson,

Mr. Henderson had called him
 on May 22, 1995, and requested the

meeting in order to make the S
tate aware of certain information

concerning State Chief Medical 
Examiner pr. Charles Harlan which

was known by ME. Roush and 
that could possibly affect the crimi-

nal prosecution of defendants
 accused of killing a child known

as BABY MURPHY in Wilson Count
y, Tennessee. At approximately

6:45 p.m., all participants w
ere present and Roush was then

asked by Henderson to provide 
DAG Thompson with said informa-

tion.

Roush stated that she was pres
ently earning a living working as

a secretary, although she was
 an Emergency Medical Technician

(EMT) and Was studying to be a
 Paramedic. She said that she had

developed a professional relation
ship with Harlan after witneea-

ing an autopsy performed by hi
m during an earlier part of her

medical training. She stated that as a result of that
 relation-

ship, she had worked as 'an as
sistant to Harlan in a number of

autopsies, although she did so a
s an unpaid volunteer. Roush

also said that although she di
d not assist on the BABY MURPHY

autopsy, she had accompanied Stan
 Carney, Harlan's assistant, to

Wilson County to remove the baby'
s body from the burial site and

return it to Harlan's Nashvi
lle office. Roush said that she

The investigative records of t
he Tennessee Bureau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is a misdemeanor (TCA 40-32-1
01

and TCA 39-11-114).

r, Yin1n. 1
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knew several things 
about the operation of 

Harlan's office and

past practices that s
he felt needed to be kn

own and investigated

by officials.

Rough said that she h
ad received a page fro

m Harlan on the pre-

vious Sunday, May 21,
 1995. She stated that when 

she contacted

'Harlan by telephone, he told 
her that Dr. Clelan

d Blake of

Morristown, Tennessee, 
was scheduled to come 

to Nashville and

perform a second aut
opsy on the body of BAB

Y MURPHY. ' She said

that Harlan Seemed 
very upset that his aut

opsy was apparently

being questioned and 
told her that he would

 make certain that

all evidence, includi
ng pictures, organs a

nd reports, would be

missing and unavailabl
e if Blake did attemp

t to obtain them in

order to perform a s
econd autopsy or review.

ROush also stated tha
t on another occasion, Ha

rlan had ruled on

an autopsy she had as
sisted in, even though 

the spleen, kidney

and other organs had 
been destroyed by a pe

t dog named Shadow

which was kept at Harlan's o
ffice.• According to Roush, the

organs had been placed
 in a container and set

 on scales at floor

level while the autops
y was being performed an

d the dog, which

was permitted to roam
 around the office, came

 in unnoticed and

ate them.

Roush also stated that
 she had witnessed Sta

n Carney, a long-

term assistant to Harla
n who is an EMT studyin

g to be a paramed-

ic, performing portion
s of Harlan's autopsies 

with Harlan's full

knowledge and approval.

Henderson stated that h
e was representing a clie

nt in a civil

lawsuit which involve
d an autopsy that was a

lso performed by

Harlan. He said that although h
e had obtained a court ord

er

requiring the Medical Exa
miner to turn over eviden

ce related to

the autopsy, Harlan woul
d not comply. Henderson said that,

after hearing Roush's s
tory, he was concerned th

at Harlan either

already had or possibly 
at some point would conce

al or destroy

the evidence in questio
n. Henderson said that, if Rou

sh's alle-

gations pertaining to t
he withholding or conceali

ng of evidence

Was true, he felt that 
Harlan was in violation o

f law. He pro-

vided DAG Thompson wit
h a copy of the TCA refer

encing obstruc-

tion of justice. Henderson said that bef
ore he proceeded to

follow up with any act
ion in that Civil case, h

e wanted to give

DAG Thompson the bene
fit of hearing the informa

tion provided by

Roush. He said it was his desire t
o possibly keep ongoing pros-

ecution from being jeopardized, including 
those in the BABY

MURPHY case.

DAG Thompson stated th
at he had spoken with Harl

an by telephone

on the previous Sunday,
 as well. He said that during the con-

versation Harlan told him
 that he would cooperate i

f Blake at-

tempted to perform a seco
nd autopsy. DAG Thompson said, howev-

The investigative recor
ds of the Tennessee Bure

au of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is a misdem
eanor (TCA 40-32-101

and TCA 39-11-11q.
IC
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er, that he had understo
od Harlan to mean only that

 he would not

provide any of his persona
l work product to Blake.

DAG Thompson then told 
Henderson that he would chec

k into the

matters discussed during t
he meeting, but that Hender

son should

continue ahead with any act
ions he felt necessary to best

 serve

the interests of any of hi
s clients. At that point, the meeting

was concluded and this A
gent accompanied DAG' Thomps

on and ADA0

Hibbett back to their Leb
anon office.

RLC/jlw

cc: DAG Tommy Thompson

CID —29

The investigative records of 
the Tennessee Bureau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is. a misdemeanor (TCA
 40-32-101

and TCA 39-11-114).
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TENNESSEE BUREAU OF INVE
STIGATION

REPORTED: OB/02/95 REC
EIVED: 08/03/95 TRANSCRIBED: 0

9/12/95

TO: TBI rile 5A-760-NA

FROM: SA Roy L. Copeland

SUBJECT: Document - Order for Autop
sy -

Chief Medical Examiner'
s Office

REFERENCE: Death Investigations

(S4
W/F -

(54 _
W/M

(V){b"BABY MURPHY"
W/11

' On June 15, 1995, thi
s Agent went to the Wilson

 County Sheriff's

Department (WCSD) and 
obtained a copy of an official police

document from WCSD Detect
ive David Kennedy. The document, is-

sued by DAG Tommy Thom
pson on May 15, 1995, is

 an order for

autopsy of a white male
, newborn baby herein refe

rred to as BABY

MURPHY. The order was carried ou
t by Chief State Medical Exa

m-

iner Dr. Charles Har
lan on May 15, 1995, and w

itnessed by this

Agent.

RLC/jlw

Attachment

cc: DAG Tommy Thompson

CED —34

The investigative rec
ords of the Tennessee Bur

eau of Investiga-

tion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure •of this information is a misdemeano
r (TCA 40-32-101,

and TCA 39-11-114).

ran .-ran 1.11, —1 .
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RNIUOKY

Jury rlas CARINT
Coulwvitte, KY

OFFICE OF THE 
40204

01-11Er EVRTO/OAL EXAMINE
R

TELEFROfft: (1102I 810.5E
47

rholoMILEI (021 t12-1707

SEdTION O1 FORENSIC PATHO
LOGY

AND CLINICAL FOrIGNSIC 
MEDICINE

September 29, 1
.995 Coo; OnvEnnws: tterni

HID Ilfsfsntvr AvsNuz

'Special Agent S
gt. Jeff Puckett

Tennessee Duresu of
 Investigation

11413 Foster Avenu
e

Nashville, Tanned
see 37210

Re: Lichelle Phelp
s (M%.19S-716)

Dear Sgt. Puckettt

This letter ia wri
tten to you as th

e result of gross

discrepancies be
tween the results 

of the first post mo
rtem

examination and th
e second. The di

screpancies includ
e failure of

diagnosis and inco
rrect assessment 

of manner of death.

Multiple rib fractu
res were identifi

ed to be present in

the second examina
tion. I have no 

idea, how these fractu
res could

have-been missed,
 especially the la

rge displaced fractu
re

involving the post
erior portion of t

he left seventh rib,

A second non-dispI
aced linear Skull f

racture is readily

identifiable. This injury, while
 soMewhat subtle comp

ared to the

huge skull Etacture
 involving the ri

ght parietal bona, is
 clearly

observable and .is 
an actual ,"real" tr

aumatic disorder. This

injury itself, pr
esent on the oppos

ite side of the cranium
 from

the first skull frac
ture, is indicativ

e of inflicted rather
 than

unintentioned injury
. Clearly, the lack o

f its assessment leads

to an incorrect co
nclusion concernin

g the manner of death,

If, se I have been 
informed, Dr. Harlan 

or hie' office:

has stated that 
the manner of death 

in this cage is acci
dental as

the result of a 2
5 day old infant f

alling off of a 2411 couoh onto,

A carpeted, padde
d floor, theft 1 em ap

e led. If 'this were in any

way true, then no
 infant would live

 through infancy. If this

line of irrational, thi
nking has been app

lied to other cases

in the State of
 Tennessee, then C

od help you and the
 rest of the

citizens of the S
tate of Tennessee.

An Equal Opportunlly Employe
r M/F/I-1

DID —234

SEARCIS2
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PROVALI
DATE: 

TENNESSEE BUREAU OF INVESTIGAT
ION

REPORTED: 10/11/95 RECEIVED: 
10/12/95 TRANSCRIBED: 10/12/95

'TO: TBX File 82B-49-CI

FROM: SA Jeff Puckett

SUBJECT! Investigative Assist - Meeting 
With Detective

• Rues —Winkler --and--Det
ective- --- •

Clarksville Police Departmen
t - District Attorney

General's Office

REFERENCE: Public Officials - Misconduct 
- Intelligence

On numerous occasions in th
e months of August and Septem

ber,

1995, Detective Russ Winkler, 
Detective Alan Charvis and myself

met about various homicide 
investigations that we were involve

d

in jointly. Specifically on June 17, 1995,
 I became involved in

a death investigation of 
an infant by the name of

When Detective Charvis called 
me at my residence and

advised, that they would possibl
y need a polygraph examination

run by the TBI. I,in turn went to Clarksville 
Police Department

on that date and assisted 
Detective Charvis and Winkler in

 the

investigation of the Lichelle Ph
elps death. It. was related to

me by Detective Winkler 
on that date that the initial fin

dings

by x-rays of the victim 
from physicians at Bier:CI:fie

ld

Hospital at Fort Campbell Army 
Base was that Phelp's had a skull

fracture.' An autopsy was.ordered and c
ontact was made with. Dr.

Charles Har3.an's office. During the course of the day, De
tec-

tive Charvis and Winkler both 
had conversations with Dr. Char

les

Harlan's assistant Stan Car
ney. Carney related. to Detective

Winkler and Charvis'that Dr. 
Harlan was umpiring baseball games

on that date and that Carney h
imself would .come up and perform

the evisceration, collect 
the organs and let. Dr. Harlan dete

r-

mine the cause of death at 
a later date. It was decided among

Detective Charvis, Detective Wink
ler and myself that this should

not be done and we recontac
ted Caney and advised him that

 we

Would wait for Dr. Herlan.t
o perform the autopsy. Carney.relat-

ed to us that Dr. Harlan w
ould not off the ball field un

til

probably 9:15 that night and 
that the autopsy would have to 

be

performed around 11:00 p.m.

Approximately eighteen hours af
ter the child's death, Dr. Harlan 

•

arrived at Clarksville Memorial
 Hospital and did indeed perform

the autopsy of

The investigative records of the
 Tennessee Bureau of Investiga- '

Lion are confidential by statute (TCA 10-7-504). Unlawful

disclosure of this information is a misdemeanor (TCA
 40-32-101

and TCA 39-11-114).

.Pacre 1 File: 52E-49-CI Vol.: 1 Serial: 7
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It was initially repo
rted to me by Detective Win

kler and Oharvia

that Dr. Harlan and/or 
Stan Carney had told family

 members of

' that this would probably
 be classified as an

accidental death. Indeed, the next mornings'
 newspaper related

that the findings of the a
utopsy vas probably an acc

idental fall

as gutted by Dr. Harlan's
 assistant, Stan Carney.

On September 15, 1995, 
the final autopsy results 

were received

from Dr. Charles Harlan
's office and the diagnosi

s for cause of

death was blunt trauma 
to the head with no menti

on of how this

trauma possibly occurred.

Detective Winkler had by 
'this time shown, x-rays of

to various radiologist an
d physicians and they felt 

like

there were other possible 
fractures of till : baby that had

not bean diacovered by 
Dr. Harlan. These facts were brought to

District Attorney Genera
l John Carney's attention and it wa

s

decided that 
- 1 body should be disinterred

 and a

second autopsy performed b
y the Kentucky State Medica

l Examiner

since Phelps had been bur
ied in Henderson, Kentucky. 

On Septem-

ber 27, 1995, Detective 
Winkler and myself went 

to Henderson,

Kentucky, where the' body 
of was disinterred 'and

a second autopsy vas p
erformed on her -on Septembe

r 28, 1995,' by

Dr. George Nichols, the
 Chief Medical Examiner 

for' the Common-

wealth of Kentucky. Dr. Nichols advised Dete
ctive Winkler and

myself during the course 
of the autopsy that it wa

s improbable

that any competent medical
 examiner would have misse

d the vari-

ous rib fractures, corner 
fractures of the humorous, and

 second

skull fracture of the 
baby's skull. It was the opinion

of Dr. Nichols that the d
eath in this case was obvi

ous child

abuse and the injuries we
re diagnostic of intention

al inflic-

tion. Dr. Nichols left no doubt
 in Detective Winkleros or my

mind that this was a child
 abuse death and could n

ot be attrib-

uted to any accidental fal
l.

Further, after 
arrest on October 4, 1995, a

nd

partial results of the 
Kentucky autopsy were made publ

ic; Dr.

Charles Harlan was quoted
 in the Tennessean newspap

er on October

5, 1995, that law enforcement agencies were responsible for

providing x-rays to him or 
his office for examination and

 that

he was not provided an
y x-rays of 

to examine

prior to or at the autopsy. X-rays were taxea of

at Blanchfield HoSpita
l on the Fort Campbell Military

Base and those x-rays accompanied 
1 body to

Clarksville Memorial Hospi
tal. Detective Winkler advised th

at

Dr. Harlan was indeed 
provided those x-rays and t

hat Detective

Winkler personally saw Dr. Charles Harlan look at

x-rays during the autopsy. Detective Winkler also

states that nurse HAP
W,SENY of Clarksville Memo

rial. Hospital.

also saw Dr. Harlan examine 
the x-rays of

The investigative records 
of the Tennessee Bureau of

 Investiga-

tion are confidential by statute (TCh 10-7-504).. Unlawful

, disclosure of this information 18 a misdemeanor
 (ACA 40-32-101

and TCA 39-11-114).
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